



Mr Michael Wong Yick Kam MH JP FHKIoD 黃奕鑑先生

Member, Executive Committee & Past Chairman

Hong Kong Youth Hostels Association

香港青年旅舍協會行政委員會委員、前主席

Category: Statutory/Non-profit-distributing Organisations - Non-Executive Directors

類別：法定／非分配利潤組織 — 非執行董事



Mr Michael Wong Yick Kam MH JP FHKIoD
Member, Executive Committee & Past Chairman, Hong Kong Youth Hostels Association
香港青年旅舍協會行政委員會委員、前主席
黃奕鑑先生

Citation of the Panel of Judges 評審團評語

Being a veteran in Hong Kong Youth Hostels Association (YHA) and formerly the real estate industry, Mr Michael Wong Yick Kam has a passion and generates inspiration contributing voluntarily to NGO and society. Mr Wong oversaw a period of tremendous growth and development of YHA, including the establishment of the Heritage of Mei Ho House. He has set a strategic succession plan and instigated a smooth transition after his stepping down as Chairman. Mr Wong truly merits the Award for his momentous efforts and contribution to practising good corporate governance.

黃奕鑑先生是香港青年旅舍協會的資深成員及前房地產業的資深從業員，熱衷獻身於非政府組織和社會，亦啟發別人參與這方面的義務工作。黃先生負責監督香港青年旅舍協會的長足增長和發展，包括發展美荷樓生活館。他制定了一套策略性繼任計劃幫助協會在他卸任主席一職後順利過渡。黃先生在實踐最佳企業管治方面不遺餘力且貢獻良多，獲頒此獎項是受之無愧。

The Hong Kong Institute of Directors Annual Dinner cum
Presentation Ceremony of Directors Of The Year Awards 2019
香港董事學會週年晚宴暨「2019年度傑出董事獎」頒獎典禮

DIRECTORS OF THE YEAR AWARDS 傑出董事獎 2019



Mei Ho House Ground Breaking Ceremony in 2011
2011年美荷樓動土儀式



As a self-financing non-profit organisation, YHA holds an annual charity walk for fund raising
作為一間自資非牟利機構，香港青年旅舍協會每年舉辦步行籌款



Mei Ho House Hong Kong Spirit Learning Programme for secondary and primary school students
美荷樓提供香港精神學習計劃予中小學同學



Message from Awardee 得獎者的話

It is my great honour to receive the Award, which is a recognition not only for myself, but also for the entire team at the Hong Kong Youth Hostels Association (YHA), including members of the Executive Committee, colleagues and volunteers.

Mei Ho House in Shek Kip Mei, built in 1954 and revitalised by YHA in 2013, is the only remaining H-shaped, earliest public housing block in Hong Kong. Plenty of leadership, innovative ideas, drive and volunteering were put into the project during the revitalisation process. It now comprises a youth hostel and a museum called Heritage of Mei Ho House featuring the former residents' livelihood and their assiduous stories in the 1950s/60s.

A UNESCO Asia-Pacific Award heritage, Mei Ho House showcases the collective memories of Hong Kong people and the Lion Rock Spirit. Going forward, we have plans in hand to enhance its infrastructure and functions in order to further reach out to local people as well as overseas travellers.

我十分榮幸獲頒此獎項，這並不單是對我個人的肯定，而是對整個香港青年旅舍協會(YHA)團隊的肯定，包括行政委員會委員、YHA同事和一眾義工。

石硤尾美荷樓建於1954年，2013年由YHA活化保育，是目前香港碩果僅存的H型最早期公屋。在保育過程中，此項目獲得注入大量的領導才能、創新意念、推動力和義工服務。現時美荷樓主要用作青年旅舍，另設「美荷樓生活館」，展示五、六十年代舊居民生活狀況和他們的勤奮故事。

獲聯合國教科文組織亞太區文化遺產獎，美荷樓滿載香港人的集體回憶，亦彰顯「獅子山精神」。展望未來，我們現正計劃提升美荷樓的設施和功能，以進一步連繫本地市民及海外旅客。